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PROTOKÓŁ  Nr XLVI/17 

z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  28 grudnia  2017 r. 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 

radnych w sesji uczestniczyło 12 radnych) i otworzył obrady XLVI sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

1) Gajda Wiesława 

2) Krawczyk Ilona 

3) Lesiak Edward 

4) Leszcz Waldemar 

5) Mutwil Artur 

6) Przynoga Franciszek 

7) Siudy Krystian 

8) Słomiński Tomasz 

9) Sygnowski Zygmunt 

10) Szymczak Piotr 

11) Mirosław Wdowiak 

12) Żołnowska Maria 

Nieobecni: 

Burnat Krystyna 

Jakubowicz Mieczysław 

Jung Alina 

W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 

Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  

2) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 

3) Szymon Sadulski – Adwokat UM w Iłowej 

4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM w Iłowej 

5) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

6) Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 

7) Alicja Jundt – Sołtys wsi Czyżówek 

8) Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych UM w Iłowej 

9) Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji 

10) Anna Michalczuk – Doradca Burmistrza ds Społecznych i Edukacji 

11) Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej 

12) Małgorzata Hajdas – Grzesik – Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej UM 

     w Iłowej 

13) Iwona Bielecka – Główny Księgowy UM w Iłowej 

14) Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej 

15) Tomasz Bałuszek – Informatyk UM w Iłowej 

16) Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 
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2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 

II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej w Iłowej, 

2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) wydatków zamieszczonych w budżecie Gminy Iłowa, których niezrealizowane 

kwoty nie wygasają z upływem roku 2017 – referuje Skarbnik Gminy, 

2) zmian uchwały budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy,  

3) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowa na lata 2017 – 2030 – 

referuje Skarbnik Gminy, 

4) uchwała budżetowa na rok 2018 Gminy Iłowa – referuje Burmistrz 

 odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

  odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 

  odczytanie opinii poszczególnych komisji stałych Rady Miejskiej o projekcie 

uchwały budżetowej, 

  dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 

  głosowanie nad uchwałą  budżetową, 

5) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowa na lata 2018 – 2034 – 

referuje Skarbnik Gminy. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

8. Zakończenie XLVI sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej – wnioskuję o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w 2017 

roku na wyprzedzające finansowanie operacji pn. „Modernizacja ul. Pułaskiego polegająca na 

przebudowie nawierzchni drogi wraz z chodnikami i odwodnieniem” oraz wnioskuję o wycofanie z 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Iłowa na lata 2017 – 2030. Proszę panią Skarbnik Gminy o uzasadnienie wniosku. 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – proszę Państwa zawsze zmiana Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na sesję przygotowywana jest wówczas, gdy jest zmiana w załączniku 

przedsięwzięć, czyli jak zmieniamy przedsięwzięcia przechodzi to przez Radę Miejską. Natomiast 

w tej chwili jak przeanalizowałam całość wydatków, które mamy w budżecie w załączniku gdzie 

znajdują się przedsięwzięcia nie ma potrzeby zmiany załącznika przedsięwzięć, dlatego jest to 

wycofane. Natomiast już Zarządzeniem Burmistrza Wieloletnią Prognozę Finansową Burmistrz 

dostosuje do uchwały, o ile przejdzie dzisiaj na sesji. 
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Odnośnie drugiego wniosku – przy rozliczaniu projektu wyszło, że 29 zł weźniemy mniej tej 

pożyczki i w związku z powyższym jest zmniejszona kwota pożyczki o 29 zł dlatego jest uchwała 

zmieniająca, ale jest to też odbicie w budżecie w załączniku przychodów.  

Głosowanie pierwszego wniosku o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w 2017 roku na 

wyprzedzające finansowanie operacji pn. „Modernizacja ul. Pułaskiego polegająca na przebudowie 

nawierzchni drogi wraz z chodnikami i odwodnieniem” 

W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Głosowanie drugiego wniosku o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowa na lata 2017 – 2030 

W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Głosowanie porządku obrad po zmianach: 

W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 

Porządek został przyjęty jednogłośnie. 

PRZEBIEG OBRAD 

Ad. II pkt 1 

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 

sesjami tj. od dnia 21.12.2017  r. do dnia 28.12.2017 r. : 

 został ogłoszony przetarg nieograniczony dla zadania pn. Przebudowa Biblioteki 

miejskiej w Iłowej wraz z utworzeniem Sali multimedialnej – wiedza i magia. W 

wyznaczonym terminie nie wpłynęła żadna oferta. Przetarg unieważniono, 

 również w ogłoszonym przetargu nieograniczonym dla zadania pn. Rozbudowa 

Szkoły podstawowej im. Lotników Alianckich w Iłowej w wyznaczonym terminie 

nie wpłynęła żadna oferta. Przetarg unieważniono, 

 22 grudnia odbyły się oględziny nieruchomości objętych programem usuwania 

azbestu, 

 podpisaliśmy w ubiegłym tygodniu umowę na przebudowę i remont pomieszczeń w 

budynku oczyszczalni z przeznaczeniem na punkt ratownictwa  medycznego”. Od 

dnia 1 marca 2018 r. punkt ratownictwa  medycznego będzie na terenie Gminy Iłowa 

w budynku oczyszczalni ścieków.  

 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej poinformowali, że w okresie 

międzysesyjnym nie odbywały się posiedzenia komisji. 

Ad. II pkt 2 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny 

Czy w punkcie ratownictwa medycznego na dyżurach będą tylko ratownicy, czy też lekarz? 

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej – będzie to karetka z literką „P”, czyli podstawowa, 

czyli dwóch ratowników będzie zawsze. Na terenie powiatu żagańskiego jest tylko jedna „S”. Do 

tej pory w systemie ratownictwa medycznego województwa lubuskiego na terenie powiatu 

żagańskiego funkcjonowały cztery zespoły ratownictwa medycznego i był to główny problem, 

przed którym stawali kolejni wojewodowie, z którymi spotykaliśmy się w tej sprawie. Zawsze 

argumentowano to tym, że trudno jest zabrać karetkę z Żagania, czy ze Szprotawy.  
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Obecny Wojewoda Władysław Dajczak zdecydował, że to będzie piąty zespół ratownictwa 

medycznego na terenie powiatu żagańskiego.  

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – rozumiem, że dyżury będą się odbywać tylko z ratownikami 

medycznymi, bez lekarza. 

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej – tak. 

Pan Edward Lesiak – Radny  

Panie Burmistrzu prosiłbym, żeby na drodze z Jankowej do Janowa po lewej stronie przepust został 

wyczyszczony, o czym mówiłem już wcześniej. Proszę o interwencję, bo dojdzie do wypadku, albo 

jakiejś poważnej szkody. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 

Na koniec roku chciałbym podziękować za miłą współpracę panu Burmistrzowi i 

współpracownikom. 

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej – w imieniu wszystkich wymienionych, bardzo 

dziękuję. 

Pan Mirosław Wdowiak – Radny 

1) Panie Burmistrzu, czy były przeprowadzone kontrole przydomowych oczyszczalni, 

zbiorników bezodpływowych w obrębie ul. Traugutta, czy coś wiadomo. 

2) Chciałbym się dowiedzieć jak funkcjonuje nasza nowo otwarta ogrzewalnia. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 

Ponieważ wrócił pan do tematu ogrzewalni, na ostatniej sesji była mowa, że ogrzewalnia będzie 

czynna do końca marca, jednak to się kłóci z regulaminem „Orlika”, ponieważ według regulaminu 

„Orlik” jest czynny od 1 marca i trzeba by było tą sprawę rozwiązać. Albo „Orlik” później 

otworzyć, albo szybciej zamknąć ogrzewalnię. 

Ad. II pkt 3 

Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych.  

Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 4 

Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) wydatków zamieszczonych w budżecie Gminy Iłowa, których niezrealizowane kwoty 

nie wygasają z upływem roku 2017 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy –  proszę Państwa, projekt uchwały przewiduje tzw. 

wydatki niewygasające z roku 2017, jest ich dosyć dużo, bo aż na kwotę 795 653 zł. Czyli taka 

kwota środków musi być skumulowana na rachunku bankowym. Generalną zasadą jest to, że 

wydatki realizowane są do końca roku budżetowego, ale ustawodawca przewidział takie wyjście, że 

mogą przechodzić na następny rok. Nie mniej do tego potrzebna jest uchwała organu stanowiącego. 

W związku z tym, że referaty merytoryczne wystąpiły jakie wydatki by widziały jako wydatki 

niewygasające, bo w tym roku są umowy podpisane, a nie będą zrealizowane zatem zostały ujęte w 

projekcie tej uchwały. 

Pan Edward Lesiak – nie pamiętam, żeby w budżecie była zaplanowana kwota na audyty 

energetyczne. 
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Pani Ewa Pasternak-Jerz – jest, trzy audyty energetyczne były wprowadzane w trakcie roku 

budżetowego (budynek przy ul. Żeromskiego 25, przy ul. Kolejowej, gdzie jest w tej chwili 

przedszkole i świetlicy wiejskiej w Jankowej Żagańskiej).  

Pan Edward Lesiak – a przebudowa, remont punktu ratownictwa medycznego, bo nie było takiego 

punktu w budżecie. 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – to nie jest przebudowa, tylko remont bieżący i jest w projekcie 

wprowadzona kwota 19 980 zł.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 11 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 1 (Fr. Przynoga) 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w 2017 roku na 

wyprzedzające finansowanie operacji pn. „Modernizacja ul. Pułaskiego polegająca na 

przebudowie nawierzchni drogi wraz z chodnikami i odwodnieniem”. 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy –  już mówiłam w czym tkwi problem. Chodzi o to, 

żeby tą kwotę, która była pierwotnie zmniejszyć o 29 zł, żeby to współgrało ze zmianami w 

uchwale budżetowej.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Przewodniczący Rady podał, 

że uchwały organów gminy dotyczące zobowiązań finansowych wskazują źródła, z których 

zobowiązania te zostaną pokryte oraz, że uchwały te zapadają bezwzględną większością głosów w 

obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie.  

3) zmian uchwały budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy –  poinformowała, że zmniejszenie planu wydatków 

w dziale 010  rozdział 01041§  6050,  o  kwotę 80.232  zł  dotyczy modernizacji Placu Wolności. 

Zmniejszenie i zwiększenie planu wydatków w dziale 010 rozdział 01041 odpowiednio na §§ 6058 

i  6059 o kwotę 29 zł dotyczy modernizacji ul. Pułaskiego. 

Zmniejszenie planu wydatków w dziale 600 rozdział 60016 § 6050 o kwotę 268.960 zł dotyczy : 

- odszkodowania ustalonego w drodze decyzji Starosty Żagańskiego w kwocie 244.110 zł za 

działkę na realizację inwestycji drogowej obejmującej budowę drogi łączącej drogę gminną z drogą 

wojewódzką na terenie gminy Iłowa, która to decyzja została przesłana przez Wojewódzki Sąd 

Administracyjny do ponownego rozpatrzenia, 

- wykonania nowej nawierzchni na drodze gminnej w m. Borowe w kwocie 12.000 zł, 

- utwardzenia odcinka drogi w Jankowej Żagańskiej w kwocie 5.000 zł, 

- zakupu i montaż progów zwalniających w kwocie 7.850 zł. 

Zwiększenie planu wydatków w dziale 600 rozdział 60016 §§ 4560, 6660 łącznie na kwotę 14.566 

zł  związane jest ze zwrotem dotacji wraz z odsetkami jako dotacji pobranej w nadmiernej 

wysokości w związku z tym, że o zmianie zakresu prac inwestycyjnych nie  został poinformowany 

Wojewoda, w celu zaopiniowania przez Komisję Wojewódzką.  

Zmniejszenie planu wydatków w dziale 700 rozdział 70005 § 6050 o kwotę 1.056 zł dotyczy 

wykupu gruntu na poszerzenie drogi w Szczepanowie. 

Zmniejszenie planu wydatków w dziale 700 rozdział 70095 § 6050 o kwotę 45.879 zł dotyczy  

zakupu kontenera mieszkalnego.  
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Zmniejszenie planu wydatków w dziale 750 rozdział 75023 § 6060 o kwotę 217 zł dotyczy zakupu 

programów komputerowych. 

Zwiększenie planu wydatków w dziale 851 rozdział 85195§  4270 o kwotę 19.980 zł dotyczy 

Remontu i przebudowy pomieszczeń z przeznaczeniem na Punkt Ratownictwa Medycznego. 

Zmniejszenie planu wydatków w dziale 900 rozdział 90015 § 6050 o kwotę 10.000 zł dotyczy 

zadania pn. „ Budowa oświetlenia drogowego ulicy Pałacowej w Iłowej”. 

Zmniejszenie planu wydatków w dziale 926  rozdział 92601 § 6050 o kwotę 388.358 zł i 

zwiększenie planu wydatków w dziale 926 rozdział 92695 § 6050 o kwotę 345.271 zł wiąże się ze 

zmianą klasyfikacji budżetowej i zmniejszeniem planu wydatków o kwotę 43.087 zł, 

przedmiotowemu zmniejszeniu towarzyszy  zmiana klasyfikacji budżetowej i zmniejszenie planu 

dochodów, którego wynikiem jest zmniejszenie planu dochodów w dziale 926 o kwotę 22.720 zł. 

Powyższe zmiany dotyczą zadania pn.” Przebudowa boisk sportowych stadionu miejskiego w 

Iłowej”. 

Zmniejszenie planu dochodów i wydatków w dziale 900 rozdział 90002 o kwotę 0,15 zł dotyczy 

usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest. 

W wyniku dokonanych zmian plan dochodów zostaje zmniejszony o kwotę 170.746,15 zł natomiast  

plan wydatków zostaje  zmniejszony o kwotę 414.885,15zł różnica pomiędzy zmniejszeniem planu 

wydatków i zmniejszeniem planu dochodów równa się kwocie 244.139 zł, której towarzyszy 

zmniejszenie przychodów o kwotę 244.139 zł w tym z tytułu pożyczek na wyprzedzające 

finansowanie o kwotę 29 zł   i zmniejszenie przychodów z tytułu kwoty wolnych środków jako 

nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczeń kredytów 

i pożyczek z lat ubiegłych o kwotę 244.110 zł . 

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej – odnośnie odszkodowań, o których mówiła pani 

Skarbnik. Pamiętacie Państwo, że decyzji Starosta Żagański wydał pięć, od tych decyzji 

odwołaliśmy się do Wojewody Lubuskiego, Wojewoda podtrzymał decyzje Starosty w związku z 

tym zaskarżyliśmy wszystkie decyzje do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Wojewódzki 

Sąd Administracyjny do ponownego rozpatrzenia skierował to najwyższe odszkodowanie, czyli to 

dla jednego z podmiotów, na którego gruncie jest w tej chwili stacja benzynowa. W uzasadnieniu 

Sąd zakwestionował nieruchomości, które zostały przez rzeczoznawcę wybrane do porównania 

m.in. były tam nieruchomości z Polkowic brane pod uwagę. Dlatego wycena metra kwadratowego 

tego gruntu była według rzeczoznawcy 120 zł/m
2
, a pozostałych gruntów tych, których 

Wojewódzki Sąd Administracyjny również nie zakwestionował między 20 a 30 złotych. Taka była 

różnica. W tej chwili sprawa jest do ponownego rozpatrzenia, czyli cała procedura dotycząca 

odszkodowania, bo wywłaszczenie już nastąpiło na mocy ustawy jest w tej chwili u Starosty.  

Pan Edward Lesiak – rozumiem, że 244.110 zł, które zostało z kasie budżetu 2017 roku nie można 

było na co innego przeznaczyć tylko na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – nie, te 244.110 zł to były wprowadzone wolne 

środki do budżetu, one były w większej kwocie wprowadzone około 600 tys. zł, bo to wszystkie 

działki razem szły i zwiększony plan wydatków na zapłatę według decyzji administracyjnej. Od 

razu nie płaciliśmy tylko się odwoływaliśmy. W tej chwili jest jedna decyzja, która została 

przesłana do ponownego rozpatrzenia, tamte są utrzymane w mocy, za tamte należało zapłacić. 

Natomiast ta decyzja wisi nad nami, to nie jest tak, że jak zostanie rozpatrzona ponownie, to 

będziemy mogli się spodziewać dużo mniej do zapłaty, jest to po prostu zabezpieczenie pieniędzy. 

Czyli były wprowadzone pierwotnie do budżetu, w tej chwili są cofnięte i skumulowane będą 

wolne środki po to, żeby jeżeli będzie decyzja już ostateczna, żeby można było wprowadzić do 

budżetu i zapłacić. Bo projekt budżetu na 2018 rok nie ma tego zadania.  
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Natomiast jak będzie decyzja wydana, na podstawie której będziemy musieli płacić, to wówczas te 

skumulowane środki wprowadzicie Państwo do budżetu, żeby można było zapłacić. To nie są 

kwoty niewygasające. Charakter tego zdarzenia nie może być objęty wydatkami niewygasającymi 

w związku z tym, że wydatki niewygasające muszą przejść przez ustawę o zamówieniach 

publicznych, czyli wynikać z umowy cywilno – prawnej, a tutaj nie ma umowy cywilno – prawnej 

tylko ma pan decyzję administracyjną.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 11 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 1 (E. Lesiak) 

4) uchwała budżetowa na rok 2018 Gminy Iłowa 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej – całość dochodów, wydatków, przychodów i 

rozchodów była omawiana na komisjach Rady Gminy przez panią Skarbnik Gminy, ja nie mogłem 

uczestniczyć w posiedzeniach komisji.. Chciałbym Państwu w dużym skrócie przedstawić główne 

założenia budżetu na 2018 rok. Dochody budżetu gminy w łącznej kwocie 38.694.334zł, w tym 

planowane dochody bieżące w kwocie 26.111.812 zł, dochody majątkowe w kwocie 12.582.522 zł. 

Z oczywistych względów nie zostało uwzględnione dofinansowanie na budowę drogi do Strefy 

Aktywności Gospodarczej, ponieważ chodzi o stronę dochodów jak i wydatków i również 

podpisanie umowy z Urzędem Wojewódzkim. Z reguły Urząd Wojewódzki te umowy podpisuje w 

pierwszym kwartale każdego roku, ale przetarg już mamy ogłoszony na budowę drogi. Proszę 

Państwa na dochody składają się m.in.:  

- wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego przysługującego osobom 

fizycznym w prawo własności w kwocie 2.000 zł, wpływy z tytułu odpłatnego nabycia prawa 

własności oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości, które przewidziano w kwocie 

5.290.524 zł i zostały zaplanowane na podstawie przeprowadzonych przetargów na sprzedaż 

działek w Strefie Aktywności Gospodarczej nr 341/26, 341/25, 641/6, 341/28, 641/7 na łączną 

kwotę 4.389.524 zł i planowanych sprzedażach 6 działek na ul. Sportowej w kwocie 182.000 zł, 7 

działek w kwocie 290.000 zł na ul. Dębowej i 11 działek na ul. Jaśminowej w  kwocie 429.000 zł,  

-  dotacja celowa w kwocie 191.587 zł na finansowanie z udziałem środków europejskich w   

związku z planowanym zakończeniem w 2017 r. realizacji projektu pod nazwą ”Rozwój 

elektronicznych usług dla ludności – tworzenie i wdrażanie interaktywnych usług administracji 

elektronicznej w Gminie Iłowa”, 

-  dotacja celowa w kwocie 438.487 zł  w związku z przyznanym dofinansowaniem przez Urząd 

Marszałkowski Województwa Lubuskiego w Zielonej Górze, dofinansowania w ramach RPO 

Lubuskie 2020 projektu pod nazwą "Termomodernizacja budynku socjalno-administracyjnego na 

stadionie miejskim w  Iłowej w systemie zaprojektuj, wybuduj", 

- innymi dotacjami celowymi na finansowanie z udziałem środków europejskich  w  związku z 

przyznanymi dofinansowaniami przez Urząd Marszałkowski Województwa Lubuskiego w Zielonej 

Górze Gminie Iłowa, są dotacje celowe na współfinansowanie projektów pod nazwą: 

 „Rozbudowa Szkoły Podstawowej im. Lotników Alianckich w Iłowej” w kwocie 1.117.708 zł w 

formie zaliczki,  

„ Poprawa infrastruktury edukacji przedszkolnej w Gminie Iłowa” w kwocie 2.885.502 zł,   

„ Przebudowa Miejskiej Biblioteki Publicznej w Iłowej wraz z utworzeniem Sali multimedialnej – 

wiedza i magia” w kwocie  1.344.934 zł.  

W związku z realizacją w 2017 roku projektów w ramach  Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

na lata 2014-2020, które dotyczyły modernizacji i przebudowy ul. Batorego, Pułaskiego, Placu 

Wolności w 2018 roku zostały zaplanowane środki na dofinansowanie własnych inwestycji Gminy 

pozyskane z innych źródeł w kwocie 1.311.780 zł.  
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Wydatki budżetu Gminy w łącznej kwocie 40.960.927 zł w tym wydatki majątkowe w kwocie 

14.958.524 zł natomiast wydatki bieżące w kwocie 26.002.403 zł. Wydatki oczywiście bez 3 mln 

zł, które otrzymamy na budowę drogi do Strefy Aktywności Gospodarczej. 

Wydatki majątkowe obejmują między innymi rozbudowę bazy oświatowej w ramach projektów 

współfinansowanych środkami z budżetu Unii Europejskiej tj.: Poprawa infrastruktury edukacji 

przedszkolnej, Rozbudowa Szkoły Podstawowej im. Lotników Alianckich w Iłowej, w ramach 

projektów współfinansowanych środkami z budżetu Unii Europejskiej zaplanowano również 

przebudowę Miejskiej Biblioteki Publicznej wraz z utworzeniem sali multimedialnej. 

Zaplanowane wydatki inwestycyjne obejmują również infrastrukturę drogową w ramach Programu 

rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019, a także infrastrukturę jej 

towarzyszącą jak rozbudowa sieci oświetleniowej, zakup i montaż lamp solarnych. 

Ponadto wydatki inwestycyjne obejmują budowę i rozbudowę obiektów sportowych tj.: w ramach 

projektów współfinansowanych środkami Unii Europejskiej budowę obiektu rekreacyjnego w 

Czernej, przebudowę obiektu rekreacyjnego w Koninie, termomodernizację budynku socjalno-

administracyjnego na stadionie miejskim w Iłowej, a także wykonanie boiska do siatkówki 

plażowej oraz zakup siłowni w ramach Funduszu Sołeckiego. 

W ramach wydatków inwestycyjnych na rok 2018 zaplanowano działania w ramach gospodarki 

wodno – ściekowej tj.: budowa sieci kanalizacyjnej i wodociągowej przy ul. Sportowej, 

przebudowa stacji uzdatniania wody w Iłowej, budowę zbiorników na ścieki w Borowem, 

Szczepanowie i Koninie, przebudowę kanalizacji sanitarnej w rejonie ulic Żagańskiej, Traugutta i 

Nadrzecznej. 

W ramach administracji samorządowej przewidziane zostały wydatki związane z remontami jak 

remont dachu i klatki schodowej w budynku Urzędu Miejskiego, zakup programów 

komputerowych. 

Różnica między planem dochodów a planem wydatków stanowi planowany deficyt w kwocie 

2.266.593 zł, który ma być sfinansowany pożyczką na wyprzedzające finansowanie ze środków 

budżetu Unii Europejskiej w kwocie 201.373 zł oraz kredytem komercyjnym w kwocie 2.065.220 

zł. Projekt Uchwały Budżetowej przewiduje również spłatę kredytów i pożyczek w kwocie 

2.264.780 zł. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytam teraz Państwu projekt 

uchwały budżetowej na rok 2018 Gminy Iłowa. 

Teraz zapoznam Państwa z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej – Uchwała Nr 699/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Zielonej Górze z dnia 5 grudnia 2017 roku oraz Uchwała Nr 701/2017 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 5 grudnia 2017 roku w sprawie wydania 

opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Iłowej na rok 2018. 

Pani Ilona Krawczyk – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Komisja Rewizyjna po 

zapoznaniu się z projektem uchwały budżetowej na rok 2018 postanowiła zaopiniować pozytywnie 

projekt uchwały i nie wnosi żadnych uwag do przedstawionego projektu. 

Pan Artur Mutwil – Przewodniczący Komisji do Spraw Publicznych –  również Komisja do 

Spraw Publicznych po zapoznaniu się z projektem uchwały budżetowej na rok 2018 postanowiła 

zaopiniować pozytywnie projekt uchwały i nie wnosi żadnych uwag.  

Pan Waldemar Leszcz – Przewodniczący Komisji Budżetu – Komisja Budżetu uważa, że budżet 

na 2018 rok jest skonstruowany optymalnie i zbilansowany. Wskaźniki oraz sytuacja budżetowa 

pozwala realizować rozpoczęte zadania statutowe Gminy, zadania inwestycyjne, jak i planować z 

odpowiednim  rygorem planowania wysokości zadłużenia i porządki finansowe inwestycji na  lata 

późniejsze. Zaleca się realizację zadań inwestycyjnych z możliwie jak największym udziałem 

środków własnych i dofinansowanych z funduszy oraz zgodnie z zaplanowanymi zadaniami 

inwestycyjnymi.   
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Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej na 2018 rok Gminy Iłowa 

Pan Edward Lesiak – na wstępie chciałbym pogratulować i życzyć panu Burmistrzowi przede 

wszystkim, żeby plan dochodów i wydatków został zrealizowany, bo zadania są ambitne, 

naciągnięte w porównaniu do bieżącego roku niesamowicie. Nie mniej jednak nie jest tak dobrze, 

żeby nie było żadnych uwag.  Ja pozwolę sobie w dwóch aspektach wyrazić swoje niezadowolenie i 

wątpliwości. 

1) Co do metodologii powstawania budżetu – próbowaliśmy z kolegami radnymi zainicjować 

takie spotkania dotyczące jakiegoś wpływu na zakres zadań, próbowaliśmy również w 

pracach komisji przy obecności pani Skarbnik, bo pana nie mogło być. Nie wszystkie rzeczy 

da się wyjaśnić jednej osobie na tysiące pytań, szczególnie dotyczące zakresu zadań 

realizowanych przez poszczególnych kierowników instytucji podległych gminie, którzy 

wstawiali określone zadania do planu i pani Skarbnik fizycznie nie była w stanie 

odpowiedzieć na niektóre pytania skąd takie wielkości, skąd takie wartości. 

My radni nie mamy też wpływu (do tej pory przynajmniej tak z tego wynika) na jakikolwiek 

kształt budżetu. Jestem tego przykładem – 8 sierpnia złożyłem do pana Burmistrza wniosek 

o uwzględnienie pewnej pozycji w budżecie na 2018 rok, nie została uwzględniona, 

rozumiem są potrzeby inne, ważniejsze, ale chociaż odpowiedzi oczekiwałem. Nie 

otrzymałem.  

Z mojego rozumowania do tej pory, które przedstawiłem wyraźnie wynika, że pani Skarbnik jest 

jakby technicznym wykonawcą budżetu, my radni nie wiele mamy wpływu na jego ostateczny 

kształt. Nie mówię tu o innych gminach, gdzie są tzw. fundusze obywatelskie, gdzie próbują 

obywatele zrealizować część swoich wniosków, to w takim razie głównym odpowiedzialnym za 

budżet i jego realizacje jest pan Burmistrz. Czego z jednej strony zazdroszczę, z drugiej strony 

współczuję. To tyle co do tej metodologii. 

2)  Jeśli panie Burmistrzu przyjął pan na siebie te zadania, to mam konkretne pytanie co do 

budżetu na przyszły rok, nie chcę wchodzić w szczegóły, w poszczególne wydatki, ale mam 

takie pytanie do zasadniczych warunków tego budżetu: 

- dlaczego przy dochodach majątkowych w przyszłym roku planowanych na 12.582.000 zł, 

a w bieżącym roku tylko było 2.600.000 zł. Zaplanował pan tylko wydatki majątkowe na 

kwotę 14.958.000 zł a w ubiegłym roku prawie 6 mln zł. Porównując jakby proporcjonalnie, 

to w tamtym roku dochodów majątkowych mieliśmy 2.600.000 zł, a wydatków prawie 6 

mln zł. Natomiast w tym roku dochodów mamy niemal 13 mln zł, a wydatków tylko 14 mln  

- dlaczego w 2018 roku kwota przychodów z kredytów i pożyczek wynosi tylko 4.531.000 

zł przy takiej obfitości dochodów, bo w bieżącym roku wynosiła ona aż niemal 3.900.000 zł 

przy tak niskich dochodach, 

- zaplanował pan deficyt tylko na poziomie 2.266.000 zł, ponieważ na ten rok było aż 

3.081.000 zł przy tak różnych dochodach majątkowych. Ja wiem, że 2 mln zł to nie jest 

mało, ale w stosunku do bieżącego budżetu deficyt był ponad 3 mln zł. Bo mi nasuwa się 

tylko jeden wniosek, że pańska ostrożność jest podyktowana tylko tym, aby wystarczyło 

pieniędzy na realizację tych dużych zadań w mieście Iłowa. Natomiast analizując dokładnie 

budżet, obszarów wiejskich inwestycje prawie nie dotykają poza tymi przeniesionymi z 

bieżącego roku środkami. Nie mówię tutaj o złej woli, bo rozmawialiśmy na ten temat, 

przyjąłem do wiadomości, że trudno będzie i nie ma kim zrealizować to co jest zaplanowane 

w tym budżecie, ale ja jako mieszkaniec i radny obszarów wiejskich chcę zwrócić na to po 

raz któryś uwagę, że obszary wiejskie zostały troszeczkę potraktowane po macoszemu tym 

bardziej, że w niedawno przyjętym programem rewitalizacji gminy Iłowa niektóre wioski 

znajdują się w obszarach zdegradowanych. Nawet w tych miejscowościach wiejskich, które 

znajdują się w obszarach zdegradowanych nie ma inwestycji, które by poprawiały byt 

mieszkańców zamieszkujących te miejscowości. To tyle moich uwag i sugestii co do 

budżetu. 
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Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej – bardzo dziękuję za te sugestie i refleksje. Kategorie 

pytań są dwie. Jedna kategoria to jest kategoria techniczna, dlaczego deficyty roku 2017 i 2018 

różnią się od siebie. I kategoria filozoficzna, dlaczego w roku 2018 zbyt mało inwestycji jest na 

terenach wiejskich. To jest problem, z którym ja próbuję sobie poradzić i technicznie i filozoficznie 

od początku tej kadencji. Wielokrotnie też z Państwem rozmawialiśmy na ten temat, czy w ogóle 

można pogodzić dosłownie interesy, bo interes jest dla każdego taki sam, przynajmniej powinien 

być. Chociaż z drugiej strony  trudno pogodzić interes mieszkańca Konina Żagańskiego z 

mieszkańcem np. Kowalic, albo Borowego, albo Borowego z Czernej, albo Jankowej Żagańskiej z 

mieszkańcem wsi Czyżówek. Tak naprawdę interesy mieszkańców wsi tych, które wymieniłem 

mogą być godzone tylko i wyłącznie inwestycjami w stolicy gminy jaką jest Iłowa. I tak 

najprościej, najłatwiej byłoby uzasadnić tak postawione pytanie dlaczego tak się dzieje, że gro 

inwestycji realizowanych jest w mieście Iłowa, a dużo mniej na terenach wiejskich. Od początku 

kadencji o tym dyskutujemy i co roku najczęściej z ust radnego pana Edwarda Lesiaka pada takie 

pytanie dlaczego tak się dzieje. Po pierwsze dlatego, że gmina Iłowa zgodnie z Państwa sugestiami 

wyrażanymi na komisjach, wyrażanymi na sesjach, w dyskusjach, w rozmowach nieoficjalnych 

zmierzały do tego, najczęściej to chyba była Komisja Budżetu, zresztą dzisiaj również 

przewodniczący Komisji Budżetu cytował odczytując opinię na temat projektu budżetu na rok 

2018, że wspieracie Państwo (nie tylko członkowie Komisji Budżetu) szczególnie te zadania 

realizowane przez gminę, na które gmina pozyskała środki z zewnątrz. I teraz dla mieszkańca (już 

nie trzymam się Jankowej) np. Szczepanowa zawsze ważniejsza będzie droga w Szczepanowie niż 

w Iłowej. Dla mieszkańca Czyżówka zawsze ważniejsza będzie droga w Czyżówku (akurat ta 

inwestycja została zrealizowana w roku 2015) ponieważ my mieliśmy oszczędności wynikające z 

realizacji naszego zadania drogowego, a powiat akurat otrzymał dofinansowanie i sfinansowaliśmy 

tą drogę wkładem własnym w 50%. Zawsze tak będzie, tego nie zmienimy, każdy wychodząc przed 

własną nieruchomość, przed własny dom interesuje się przede wszystkim tą drogą, która prowadzi 

do jego posesji. Dlatego np. ciężko jest wytłumaczyć mieszkańcom Czernej chociażby, że część 

inwestycji drogowych realizowanych w roku 2013, 2014 i 2015 w gminie nie objęła projektem 

realizacji tych inwestycji utwardzenia tych dróg. Ja też się spotykam z tymi dyskusjami, z tymi 

refleksjami, opiniami mieszkańców dlaczego sąsiad wsi Czerna ma tą drogę asfaltową, a ja tej drogi 

asfaltowej do dzisiaj nie mam. Oczywiście uzasadnienie zawsze jakieś jest. Ja oczywiście jestem 

Burmistrzem wszystkich mieszkańców i ja dzisiaj nie mogę się zgodzić z taką opinią, że inwestycji 

na terenach wiejskich nie ma, albo są znikome. Tak jak powiedziałem na początku dla mnie istotne 

jest z punktu widzenia Burmistrza Iłowej, żeby pozyskiwać środki z zewnątrz, bo to tak naprawdę 

po pierwsze zasila nasz budżet, po drugie daje nam możliwość realizacji większych inwestycji. Tam 

gdzie była taka możliwość, to te wnioski złożyliśmy, ja tak uważam m.in. na te obiekty sportowe, 

które oczywiście nie dotyczą wszystkich mieszkańców wsi, ale była możliwość pozyskania 

środków, więc to zrobiliśmy. Jednej rzeczy, której żałuję to jest fakt, że nie udało nam się 

rozpocząć inwestycji budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenach wiejskich, chociaż 

te pieniądze pozyskaliśmy, z panią Skarbnik wspólnie podpisaliśmy w IV kwartale tego roku 

umowę na dofinansowanie. I tu od razu jakby nawiązuję do tego o czym mówił pan radny, że 

jestem ostrożny w realizacji tych inwestycji. Proszę Państwa ja jeszcze dużo muszę się uczyć, ale 

przez te trzy lata nauczyłem się jednej rzeczy, realizując te inwestycje z dużym odstępem – w roku 

2015 było trochę, 2016 trochę, w 2017 jeszcze więcej, w 2018 będzie ich tak naprawdę najwięcej. 

Bardzo żałuję, że części inwestycji nie udało się zrealizować w roku 2017, ale żałuje przede 

wszystkim dlatego, że wiem i widzę po tych trzech latach jak ogromnym obciążeniem jest 

realizacja chociażby najmniejszej inwestycji dla pracowników urzędu. Ja oczywiście nikogo nie 

żałuję i nie użalam się nad sobą, ale widzę po pierwsze ile pracy ma referat związany z 

inwestycjami, po drugie referat, który odpowiada za rozliczenie tych wszystkich projektów. Bo te 

projekty unijne naprawdę bardzo trudno się rozlicza i nie ma znaczenia, czy to jest projekt za 10 

mln zł, czy to jest projekt za 10 tys. zł, bo przy tym projekcie za 10 tys. zł często jest więcej pracy, 

więcej papirologii. I nawet te większe projekty często realizuje się po prostu łatwiej.  
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Jedyną obawę, którą mam i to odnośnie tej mojej ostrożności, do której pan nawołuje, to jest to, że 

tego jest bardzo dużo i nawet nie chodzi o skalę, nie chodzi o te 14.900.000 zł, bo tak naprawdę nie 

będzie to 14.900.000 zł, a będzie to 17.900.000 zł czyli prawie 18 mln zł, bo nie ma w tym 3 mln na 

drogę do Strefy Inwestycyjnej. Ja bym się absolutnie nie odważył, jeżeli miałem taką możliwość, to 

też Państwu zasugerowałem, mówiłem o tym, że realizację inwestycji, które można wydłużyć w 

czasie, a za taką uważam realizację budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, to powinienem 

to zrobić, to powinienem w ten sposób rozłożyć, być może dzisiejsze pana wystąpienie byłoby inne, 

domyślam się, że byłoby inne. Bo proszę Państwa na realizację budowy 187 przydomowych 

oczyszczalni ścieków – w jednej takiej dużej miejscowości Borowe, gdzie jest budynek 

wielorodzinny to jest kwota 3,5 mln zł, także to jest ogromne zadanie. Ja nie wiem, czy to nie jest 

jedno z najtrudniejszych zadań w ogóle w historii naszej gminy, bo to jest 187 inwestycji 

zrealizowanych w ciągu jednego roku, 187 inwestycji realizowanych nie na naszym gruncie tylko 

na gruncie prywatnym. Więc tutaj możemy się spodziewać wielu różnego rodzaju utrudnień i 

problemów. Biorąc pod uwagę skalę realizacji tej inwestycji w postaci budowy przydomowych 

oczyszczalni, w gminie Iłowa w tym konkretnym rozdaniu w ramach Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich powstanie ich najwięcej. Wniosków było prawie 300, ponad 100 wniosków z różnych 

względów zostało odrzuconych lub mieszkańcy sami rezygnowali. W ogóle sobie nie wyobrażam 

gdybyśmy mieli 300 zrobić, ale pewnie kiedyś to nastąpi, kiedyś trzeba będzie uzupełnić budowę 

oczyszczalni na tych nieruchomościach, które jeszcze takich nie mają. Ja rozumiem, że ten program 

proponowany przez pana radnego Zygmunta Sygnowskiego związany z  dofinansowaniem budowy 

zbiorników bezodpływowych, to też jest rozwiązaniem sytuacji. Uważam, że to jest o wiele lepsze 

rozwiązanie niż budowa kanalizacji sanitarnej na terenie całej gminy, która pochłonęłaby w 

granicach 70 mln zł. porównując tego typu inwestycje, które są realizowane na terenach innych 

gmin. A też się niektórym wydaje, że budowa kanalizacji za 100 mln zł spowoduje, że przez 100 lat 

nie trzeba będzie inwestować. My sami wiemy, mieszkańcy Iłowej, że tak nie jest, bo wiemy też ile 

kosztuje utrzymanie kanalizacji sanitarnej w gminie, bo co roku jakieś środki na ten cel są 

przeznaczane. 

Jeżeli chodzi o kształt budżetu, to determinowany on jest pozyskanymi środkami, tymi 

inwestycjami, które udało się zrealizować w 2017 roku i podkreślam tu bardzo żałuję, że się nie 

udało, bo wiem jakie to będzie obciążenie dla nas biorąc pod uwagę, że jest to też rok wyborczy, to 

będzie pewnie trudne dla nas wszystkich, ponieważ dokładnie znamy jakie są oczekiwania 

mieszkańców. Ja też uczestniczę w zebraniach wiejskich i wiem, że oczekiwania są konkretne 

dotyczące drogi, chodnika, lampy, placu zabaw. Oczywiście nie możemy się dać zwariować, bo 

przedszkole, szkoła, droga do Strefy Inwestycyjnej to nie są absolutnie inwestycje służące tylko i 

wyłącznie mieszkańcom miasta. Szczególnie największa inwestycja drogowa w historii gminy w 

postaci budowy drogi do Strefy Aktywności Gospodarczej, która znajduje się na terenie Konina 

Żagańskiego.  

Pan Edward Lesiak – panie Burmistrzu ja tak na wstępie powiedziałem, że gratuluję i życzę 

sukcesów. Powiedziałem też, że ta metodologia wypracowania tego budżetu nie daje takiego 

spokoju. Gdybyśmy mieli większy wpływ na kształt tego budżetu, to może by wyszły inwestycje 

chociażby do tych obszarów zdegradowanych, o których mówiłem. Bo to nie są inwestycje jakieś 

nie wiadomo jakie. Tu mówimy o poprawie komunikacji z gminą, o dostępności tych wszystkich 

inwestycji, które się odbywają w mieście właśnie dla mieszkańców wsi. A jeśli z komunikacją jest 

tak jak jest, jeśli z opieką zdrowotną tak się stało jak się stało, to po prostu ludzie pod tym 

względem się czują zapomnieni, że nic w zamian za to. Bo szkołę zlikwidowano, ośrodek zdrowia 

sam upadł, autobusu jak nie było tak nie ma. Jak najbardziej cieszymy się, że Iłowa pięknieje, ale z 

drugiej strony chcielibyśmy, żeby była ona piękniejsza też dla mieszkańców wsi, chociażby ostatni 

przykład z festynu bożonarodzeniowego. Mówię tu o środkach lokomocji, o których już wiele razy 

mówiłem. Taka jest moja intencja, żeby na przyszły rok, na przyszłe lata znaleźć jakiś złoty środek. 

Już nie mówię o funduszach obywatelskich, chociaż są bardzo modne w takich miastach jak Żary, 

czy Żagań, bo nasz budżet jest za skromny. 

 



12 

 

 

 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej – myślę, że takim elementem tego budżetu 

obywatelskiego jest coś co na terenach wiejskich nazywa się funduszem sołeckim. Nie każda gmina 

wiejska i miejsko – wiejska taki fundusz sołecki posiada, także my w ramach tego budżetu 

obywatelskiego w cudzysłowie realizujemy go na terenach wiejskich właśnie przez fundusz sołecki. 

Bardzo fajnie fundusz sołecki z roku na rok rośnie i dzięki tym środkom również wieś pięknieje. 

Oczywiście to nie są miliony złotych, ale też nie oszukujmy się na wsi nie ma takich potrzeb, żeby 

milionowe inwestycje realizować. W skali 10 gmin Gminy Iłowa milionową inwestycja będzie w 

roku 2019 budowa przydomowych oczyszczalni ścieków.  

Jeśli chodzi o komunikację, to jest jeden pomysł, który zrodził się  po ostatnim przetargu na 

dowozy szkolne, ponieważ mamy w związku z tym konkretną oszczędność, to jest kwota 30 tys. zł, 

żeby dofinansować kurs autobusu, który jeździłby od poniedziałku do piątku na trasie Jankowa 

Żagańska – Szczepanów –  Konin Żagański – Czerna – Iłowa. Spróbujemy to zrobić nie mówię, że 

już w styczniu, ale być może od marca. Zobaczylibyśmy jaki to przynosi efekt. Na tej trasie to jest 

koszt 30 tys. zł rocznie takiego kursu. Nie wiemy jakie będzie zainteresowanie, ale uważam po tych 

spotkaniach z mieszkańcami wsi  i dyskusjach z Państwem, że trzeba spróbować. 

Pan Zygmunt Sygnowski – ja może nawiążę do tematu kolegi, który dba o swoją wieś i każdy z 

nas ma pewne ambicje, żeby zrobić więcej i lepiej. Mówiąc o swojej miejscowości wygląda to 

trochę inaczej, nie narzekamy na nic, priorytetem naszym na wsi były drogi. Mamy pięknie 

porobione, jest parę dróżek gminnych, których nie udało się zrealizować, ale na wniosek mój, czy 

sołtysa ZGKiM otrzymuje zlecenie i utwardza. Wydaje mi się, że zrobione jest bardzo dużo, ja 

osobiście nie narzekam. I nie wymagajmy, bo cóż więcej na wsi można zrobić – drogi i bieżące 

utrzymanie. Ja akurat tego problemu nie widzę w mojej miejscowości i dziwię się skąd ten problem 

wynika. Wiadomo, że miałbym ambicje, żeby przydomowe oczyszczalnie były, czy szczelne 

szamba. Wiem na co gminę stać i za bardzo nie wymagam, ale wierzę w to, że będzie lepiej. 

Pan Piotr Szymczak – nawiązując do mojego przedmówcy pana Edwarda Lesiaka jak najbardziej 

podzielam jego zdanie i panie Burmistrzu to nie jest tak, że my jako radni z terenów wiejskich, bo 

jesteśmy radnymi Gminy Iłowa mówimy, że się nic nie dzieje, że za mało inwestycji, bo się dzieje. 

Ja osobiście bardzo się cieszę, że będzie przedszkole, że będzie droga do Strefy, że coś się zaczyna 

dziać. Nie mniej jednak nie ukrywam, że  mówiliśmy również na zebraniu wiejskim, że zależało 

nam na przydomowych oczyszczalniach. Trochę ten temat przycichł, później pan Burmistrz 

informacje do mieszkańców posłał. Z mojej strony cieszę się udało się to podpisać, że będą te 

pieniądze. Tylko nie ukrywam jak sam Burmistrz mówił, że ma trochę żalu do siebie, że nie udało 

się tego wrzucić w budżet na rok 2018. Wiemy, że byłoby to duże obciążenie, nie mniej jednak 

Burmistrz nie raz nam powtarzał „kto nie ryzykuje, ten szampana nie pije” słowa Burmistrza 

przytaczam. Dlatego tutaj moja wypowiedź, czy kolegi Edwarda nie jest tym, że zarzucamy coś 

złego, ja widzę chęci, fajnie, że piszemy projekty, że są pieniądze tylko moje zdanie jako radnego, 

że też żałuję i szkoda, że tego nie ma. Był taki czas, że trochę tych informacji było mało, ludzie się 

gubili, czy będą te oczyszczalnie, czy nie będą. To też jest dla nich ważna sprawa, jedna z 

priorytetowych. Tym bardziej, że wiemy jak sytuacja wygląda, teraz staramy się jako gmina 

rozwiązywać ten problem, czy wywożą nieczystości, czy nie wywożą. Taka akcja, inicjatywa się 

też wśród ludzi zrodziła. Znam osobiście ludzi, którzy mówią zrobię sam za swoje pieniądze, 

niektórzy nawet już zaczęli robić. Burmistrz mówi, że zostaje 187 oczyszczalni, mam nadzieję, że 

to co zrealizujemy będzie jak najbliżej tych 187 ile dotrwa do 2019 roku kiedy będzie ta inwestycja. 

Bo część ludzi może zrezygnować, albo samemu spróbować zrobić, ja nie chcę prognozować tylko 

też taką obawę Burmistrzowi tu przedkładam. Moje krótkie wystąpienie nie jest spowodowane tym, 

żeby komuś coś zarzucać tylko mówię, że mi trochę tego brakuje. Głosując trudno będzie się 

wypowiedzieć jednoznacznie „za”. Chciałem swoje zdanie wyrazić jak to jest. Nie neguję, 

aczkolwiek czegoś jak dla mnie zabrakło. 
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Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej – tak naprawdę mamy 187 lokalizacji wybranych, 

mieszkańcy zadeklarowali się nie znając jeszcze kosztów. Może być taka sytuacja, że my 

zorganizujemy przetarg i okaże się, że mieszkaniec zamiast 2 tys. zł musi dopłacić 3,5 tys. zł i na tej 

podstawie będą rezygnować mieszkańcy. Mamy też taką informację jak to się odbywało w innych 

województwach, mniej więcej 20% do 30% nawet mieszkańców rezygnowało już po przetargu 

wiedząc o tym jaką kwotę muszą wpłacić do budżetu gminy. Bo my realizujemy tą inwestycję jak 

Państwo wiecie z 18 % wkładem mieszkańca gminy. Ale na szczęście mamy taką sytuację u nas, że 

mamy też bardzo długą listę rezerwową i ja liczę na to, że nawet jeżeli nam się 30% wykruszy to 

uzupełnimy tymi osobami, które są na liście rezerwowej, to jest około 50 wniosków, a to jest 

bardzo dużo. Zresztą świadomość mieszkańców po tej akcji, którą prowadziliśmy, o której pan 

Piotr wspomniał jest coraz większa jeśli chodzi o świadomość ekologiczną więc każdy sobie liczy, 

jeżeli będę regularnie wywoził nieczystości płynne ze zbiornika bezodpływowego, to też poniosę 

konkretne koszty w ciągu roku. Więc może warto odłożyć te 2 – 2,5 tys. zł na tą przydomową 

oczyszczalnię i ją wybudować i mieć te koszty dużo niższe. Myślę, że ta świadomość ekologiczna 

mieszkańców z terenów wiejskich jest coraz większa, gdyż ta akcja nie jest popularna. Akcja 

związana z informowaniem mieszkańców o tym, że mają obowiązek okazywania się rachunkami i 

umowami za wywóz nieczystości płynnych zaczęła się w grudniu 2016 roku. Zastanawiam się 

próbując zrozumieć też wasze sugestie co można by było zrobić inaczej poza tymi oczyszczalniami, 

na które mamy już dofinansowanie, które będziemy realizowali w roku 2019, czy na coś jeszcze 

moglibyśmy pozyskać środki, żeby móc realizować inwestycje na terenach wiejskich. Cały czas 

wraca też temat niewyremontowanej świetlicy w gminie w Jankowej Żagańskiej, jeszcze mamy 

sytuację nie do końca jasną w Żagańcu. I tutaj też Państwo wiecie, że będziemy próbowali w 

przyszłym roku złożyć wniosek, zadziałać dwutorowo dlatego jest ten audyt energetyczny, 

ponieważ być może spróbujemy złożyć wniosek na realizację termomodernizacji obiektu świetlicy 

w Jankowej, a jeżeli nie to jeszcze jest Program Rozwoju Obszarów Wiejskich –  Odnowa Wsi, to 

jest ten Program, który w poprzedniej perspektywie unijnej 2007 – 2013 dawał dużą możliwość 

gminom wiejskim, gminom miejsko – wiejskim realizacji inwestycji chociażby w postaci 

modernizacji i wyposażenia świetlic wiejskich. Ten Program dopiero teraz po czterech latach nowej 

perspektywy jest uruchamiany i już jest pierwsze rozporządzenie ministra rolnictwa w tej sprawie, 

ale nabór w województwie lubuskim rozpocznie się wczesną lub późną wiosną, taką mam 

informację z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Na ten cel województwo lubuskie w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich będzie miało niecałe 4 mln zł. Maksymalne 

dofinansowanie na beneficjenta to 0,5 mln zł. W naszym przypadku te 0,5 mln zł to byłoby 

dokładnie 100 % tego dofinansowania.  

Pan Waldemar Leszcz – ja mam taką uwagę jeżeli chodzi o inwestycje – drogę do Strefy 

Inwestycyjnej. Ona jest w projektach inwestycyjnych i podejrzewam, że też została ujęta w 

wydatkach majątkowych. Nasuwa się pytanie, gdy zostanie rozstrzygnięte dofinansowanie do tego 

projektu jaki to będzie miało wpływ później na kwotę, która wpłynie na wielkość zadłużenia. Bo 

jest założone, że ten projekt jest aktualnie ze środków własnych.  

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – jest założony wkład własny tyle ile powinniśmy 

według projektu założyć swoje. Natomiast jak wpłynie po stronie dochodowej dotacja ponad 3 mln 

zł, to i po stronie wydatkowej muszą być zwiększone wydatki i wtedy budżet będzie się 

równoważył. Bo w tej chwili w projekcie jest tylko udział własny, bez udziału środków 

zewnętrznych.  

Pan Waldemar Leszcz – mamy też założoną inwestycję odnośnie szkoły podstawowej i mamy 

zapewnioną pulę dofinansowania, zakładając w przypadku nie rozstrzygnięcia przetargu,  czy jest 

jakoś obostrzony termin wykorzystania tej puli dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego, żeby 

powiedzmy nie wydarzyła się taka sytuacja jak była z przedszkolem, że trzeba było szybko 

zaciągać kredyt na jakąś kwotę do wysokości jaką oferowała firma, aby te środki wykorzystać. 
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Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej – tak jest proszę Państwa w przypadku każdej 

inwestycji realizowanej ze środków Unii Europejskiej jak i budżetu państwa, czy to są drogi 

realizowane w ramach przebudowy dróg lokalnych, czy powiatowych. Każda inna inwestycja typu 

budowa przydomowych oczyszczalni, budowa przedszkola, termomodernizacja, rozbudowa szkoły 

i wszystkie inne, one mają określony termin, który był ogłoszony w konkursie, do którego gmina 

składała wniosek i ten termin trzeba zachować. Jeżeli ten termin przekroczymy to otrzymamy 

dofinansowanie tylko i wyłącznie do kwoty, która wydamy do tego terminu. Czyli jeżeli realizacja 

rozbudowy szkoły jest zaplanowana do końca roku 2018, a my będziemy w połowie budowy to 

otrzymamy 85% do kosztów kwalifikowanych wydanych pieniędzy do 31 grudnia 2018 roku. 

Możemy tą inwestycję realizować dalej, ale już z własnych środków.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 10 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 2 (E. Lesiak, P. Szymczak) 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej – dziękuję wszystkim Państwu za przyjęcie budżetu na 

rok 2018. Ten budżet nie tylko ja będę realizować, ale również Państwo. Bardzo dziękuje też 

wszystkim osobom, które pracowały przy tworzeniu budżetu. Dziękuję wszystkim Sołtysom za 

wsparcie, za słowa dobrej rady i wnioski. Dziękuję za Państwa wnioski. Ten budżet roku 2018 

przede wszystkim determinowany jest, był i będzie inwestycjami, na które otrzymaliśmy 

dofinansowanie. Jeśli chodzi o metodologię tworzenia tego budżetu to ona wyglądała bardzo prosto 

wbrew pozorom. Czyli były na początku w pierwszym filarze ustawione inwestycje, na które 

otrzymaliśmy środki, dopiero później dokładane były wszystkie inne elementy, które mają szanse 

realizacji w 2018 roku.  

5) Uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowa na lata 2018 – 2034 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy –  proszę Państwa Wieloletnia Prognoza Finansowa  

od iluś lat nam towarzyszy, jest ona elementem niezbędnym, właściwie można powiedzieć 

ważniejszym od uchwały budżetowej. Wartości przyjęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej i 

budżecie jednostki samorządu terytorialnego gminy powinny być zgodne, są na jej zakresie wyniki 

budżetu i związanych z nim kwot przychodów, rozchodów i długi jednostki samorządu 

terytorialnego. Chodzi o to, że jeżeli zmienia nam się deficyt czy nadwyżka, to musimy zmieniać 

Wieloletnią Prognozę Finansową i wynik finansowy w Wieloletniej Prognozie Finansowej ma 

odpowiadać uchwale budżetowej. Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej, który Państwo 

otrzymaliście z projektem uchwały budżetowej odpowiada jeszcze większej szczegółowości. Jeżeli 

chodzi o naszą  Wieloletnią Prognozę Finansową rok 2018 jest pozytywny, natomiast w roku 2019 

wzrost dochodów bieżących jest tylko o 1,8% zaplanowany. Lata 2021, 2023, 2025 wzrost jest 

2,2%, a lata 2020, 2022, 2024 i 2026 przewidują dochody bieżące i wydatki bieżące na poziomie 

roku poprzedniego. Proszę Państwa w tej chwili mamy inflację i jeżeli mamy inflację to następuje 

wzrost dochodów bieżących polegający na tym, że zwiększamy stawki podatkowe. Może być tak, 

że następna Rada stwierdzi, że pomimo, że jest inflacja, ale stawki podatkowe nie podwyższamy. 

Może być tak jak ostatnimi laty było, że nawet była deflacja i wszystko stało w miejscu jeżeli 

chodzi o dochody. Dlatego te wskaźniki, które są w naszej Wieloletniej Prognozie Finansowej 

zaplanowane uważam, że są w miarę ostrożne, żeby w latach przyszłych można było dalej robić 

Wieloletnie Prognozy Finansowe bez programów naprawczych.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytam teraz Państwu Uchwałę 

Nr 700/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 5 

grudnia 2017 roku w sprawie wydania opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Iłowa na lata 2018 – 2034 przedstawionej wraz z projektem uchwały Budżetowej na 2018 rok. 

 



15 

 

 

 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie.  

Ad. II pkt 5 

Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  

za przyjęciem protokołu głosowało – 11 radnych   

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 1 (W. Gajda) 

Ad. II pkt 6 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – proszę Państwa jeszcze raz nawiążę do tematu ratownictwa 

medycznego. Jak już wcześniej powiedziałem od 1 marca 2018 r. będzie pięć zespołów 

ratownictwa medycznego na terenie powiatu żagańskiego. Na pięć zespołów ratownictwa 

medycznego tylko jeden zespół jest z lekarzem i ten lekarz stacjonuje w zespole w Żaganiu. Dwie 

karetki są w Szprotawie, tam są ratownicy medyczni i dwie karetki i dwa zespoły są w Żaganiu w 

tym jeden z lekarzem i jeden zespół ratownictwa medycznego będzie w Iłowej. W zespole tym 

będzie dwóch ratowników z tym, że ci ratownicy to nie są tacy ratownicy jak np. po kursie strażak. 

Tylko są to ratownicy, którzy mają uprawnienia do dawkowania leków, oni są w stałych kontakcie 

też z lekarzem, który jest kierownikiem pogotowia ratunkowego, konsultują się również przez 

telefon, radiostację gdy trzeba podać jakieś medykamenty. Mówię to po to, żeby nie 

zdyskredytować na starcie to, że tu będzie dwóch ratowników - tylko jak to pan radny powiedział. 

Proszę za każdym razem mówić aż, a nie tylko w tej sytuacji, bo też wiemy jak żmudny i długi był 

proces uzyskiwania tej lokalizacji w Iłowej. 

Jeśli chodzi o przepust pod drogą gminna w kierunku Janowa pan kierownik już pojechał zobaczyć 

to i już jutro będziemy działać. Myślę, że jutro tego jeszcze nie zrobimy, ale z nowym budżetem w 

przyszłym roku się tym problemem zajmiemy.  

Jeśli chodzi o ogrzewalnię funkcjonującą od tygodnia na obiekcie „Orlika” –  w zestawieniu z 

regulaminem „Orlika” rzeczywiście „Orlik” jest czynny od 1 marca, ale mnie się wydaje, że 

absolutnie to nie będzie przeszkadzało w funkcjonowaniu „Orlika”. Natomiast wszystkie zajęcia 

odbywają się na zewnątrz, a ogrzewalnia jest wewnątrz budynku. Biorąc pod uwagę to, że bardzo 

rzadko w okresie zimowym szczególnie korzystają uczestnicy rozgrywek, czy treningów, czy zajęć 

wolnych z szatni, korzystają zawsze z toalet, a toalety są też poza szatniami, z których oni mogą 

korzystać. Myślę, że sobie z tym też poradzimy. Chyba, że jest jakoś inaczej, pani Dyrektor może 

więcej na ten temat powie. 

Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu – proszę Państwa wydaję 

mi się, że nic nie będzie kolidowało, ponieważ o godz. 8.00 rano z ogrzewalni wychodzą osoby tam 

przebywające i o godz. 8.00 rano może wchodzić szkoła na zajęcia. W czasie pierwszej lekcji pani, 

która tam jest zatrudniona posprząta obydwie szatnie i do godz. 18.00 można korzystać z całego 

obiektu. Od godz. 18.00 jak przychodzą ludzie do ogrzewalni z założenia podajemy im gorącą 

herbatę, więc gdybyśmy potrzebowali szatni to możemy zaprosić ich do jednej szatni, żeby podać 

im herbatę, a od godz. 20.00 podzielić ich na dwie szatnie do godz. 8.00 rano. Myślę, że nie będzie 

żadnego problemu.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz –  szkoły chyba jeszcze nie korzystają w marcu z „Orlika”. 

Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu – jeżeli, to mało. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – to zależy od pogody. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ale jak jest pogoda, to nie ma też osób w ogrzewalni.  
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Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu – toalety obydwie będą 

czynne, bo my tylko dajemy dla ogrzewalni szatnie z toaletami z natryskami, a toaleta dla 

niepełnosprawnych, ta druga toaleta jest czynna. Również jeśli chodzi o pomieszczenie instruktora, 

to jesteśmy w stanie pogodzić, bo tutaj ludzie się znają, pan zatrudniony na „Orliku” jest 

jednocześnie w ogrzewalni zatrudniony. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ale na pewno będzie trudniej niż w tej chwili kiedy na 

„Orliku” nie ma osób z zewnątrz. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – to nie jest problem, poradzimy 

sobie. Tym bardziej, że szkoły nie korzystają z szatni w czasie lekcji. To jest tylko dostęp do toalety 

i nie ma żadnego problemu, więc tutaj nie powinno być żadnych kłopotów. 

Pan Artur Mutwil – ja uważam, że ten „Orlik” świadczy o gospodarności włodarza tego miasta to, 

że został w taki sposób zagospodarowany, bo i tak był ogrzewany. Ja tam byłem parę razy, nie 

wiem czy ktoś z radnych był  i uważam, że to był bardzo dobry pomysł i myślę, że jeżeli sprawdzi 

się to warto byłoby kontynuować w dalszych latach, bo racjonalnie wykorzystamy obiekty, które 

posiadamy w gminie z korzyścią dla wszystkich mieszkańców.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ciekawy jestem, czy jakaś inna gmina w Polsce w ten sposób 

to zrobiła, muszę się zorientować. 

Pan Artur Mutwil – pomysł jest bardzo fajny i warto tym zarazić inne gminy. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ale dobrze, że pan radny Franciszek Przynoga zauważa takie 

problemy, bo możemy na bieżąco na nie reagować. Teoretycznie przynajmniej.  

Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – szczerze mówiąc to 

teraz jeszcze jest krótki okres, bo 22 grudnia otworzyliśmy ogrzewalnię, a dzisiaj mamy zaledwie 

28 grudnia. Do tej pory z ogrzewalni skorzystało kilka osób, jedna nocowała, były osoby, które 

przyszły się wykąpać, zmienić rzeczy, inna osoba przyszła po rzeczy, ale musimy sobie dać czas. 

To jest początek. Istotne jest też to, że nie ma temperatur minusowych, ale my tego nie wiemy jakie 

będzie jutro, jaka temperatura będzie pojutrze. Myślę, że my jako gmina przynajmniej w chwili 

obecnej możemy spać spokojnie, że nikt nie zamarznie dlatego, że czegoś nie dopełniliśmy, że 

zaniechaliśmy jakiekolwiek działania. Uważam, że na tle innych gmin mamy super rozwiązanie, 

jestem dumna z nas wszystkich, że doszło do takiej sytuacji. My pracujemy z tymi osobami i 

zachęcamy, bo one nadal mają między godz. 12.00 a 13.00 wydawane posiłki przez Spółdzielnię 

„Winda” i tam pracownicy chodzą, informują. Na stronie nie ma jeszcze tej informacji, ale myślę, 

że na stronie internetowej to jest informacja dla pozostałych mieszkańców, a nie dla tych osób.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – rozumiem, że każdy z bezdomnych 

wie, że taka możliwość jest, tak? 

Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – tak wie,  są 

zapraszani, zachęcani. Niektórzy muszą się przełamać, jeszcze nie zmarzli porządnie, natomiast 

mają różne obawy. Nie dziwmy się, to jest specyficzna grupa ludzi.  

Pan Zygmunt Sygnowski –  czy osoba przychodząca się tam ogrzać, czy przespać jest 

identyfikowana w jakiś sposób, jest zobowiązana przedstawić jakiś dokument tożsamości? 

Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – tak, jest ewidencja w 

ogrzewalni, jest dwóch opiekunów, którzy prowadzą ewidencję. Tam jest nazwisko, numer dowodu 

osobistego, odebrana odzież, czy też rzeczy, które ta osoba otrzymała, o której godzinie przychodzi, 

o której godzinie wychodzi. 

Pan Zygmunt Sygnowski –  a jak ktoś nie posiada dowodu, bo i takie sytuacje pewnie są. 

Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – na oświadczenie, 

wtedy nic innego nie zrobimy.  
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Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – tam są ławeczki, jak spędzają noc 

mają się gdzie położyć? 

Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – regulamin ogrzewalni 

nie zakłada tam noclegu tak, żeby się położyć. Natomiast są koce, zakupiliśmy koce, ręczniki, 

zabezpieczone są środki czystości. Jeżeli będzie taka potrzeba znajdą się też śpiwory, bo ja wiem, 

że co noc siedzieć na takiej ławeczce byłoby niewygodnie. Nie mniej to są działania takie 

dodatkowe, ponad regulaminowe. Ogólnie rzecz biorąc są ławki, te osoby mają się ogrzać i to jest 

ta podstawa.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – sprawa dotycząca kontroli na ul. Traugutta – w tej chwili 

czekamy na termin Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, ponieważ on otrzymał pismo 

myślę, że to nastąpi na początku przyszłego tygodnia, bo oni muszą nam podać konkretny termin 

kiedy przyjadą i wtedy my z nimi pójdziemy na tą kontrolę. Nie wiem, czy też oni wcześniej nie 

muszą powiadomić mieszkańca, że ta kontrola nastąpi, wówczas to może być w połowie stycznia 

najszybciej. 

 

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych.  

Nie zostały zgłoszone.  

Ad. II pkt 8 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 

Miejskiej  zamknął  obrady XLVI sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  

Na tym protokół zakończono. Protokół zawiera 17  stron, ponumerowanych od 1 do 17.   

Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 15
00

 do godz. 18
00

.  

 

Protokołowała: 

 

Maria Sokołowska 

 

 


